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KS-rummet 08:30 – 12:15 
Beslutande ledamöter 
 

Ilko Corkovic, ordförande                (S) 
Staffan Larsson, 1:e vice ordförande (C)  
Carl Malgerud, 2:e vice ordförande  (M)   

Övriga närvarande Jens Odevall, kommunchef  
Anton Karlsson, kommunsekreterare 
Linda Kjellin, ekonomichef §§ 42 - 43 
Karin Bergman, miljö/byggchef § 38 
Lars Gunnar Fagerberg, teknisk chef §§ 40 - 41 
Anette Sjökvist, controller § 43 
Christian Wiström, VD Borgholm Energi § 42 
Mattias Sundman, ekonomichef Borgholm Energi § 42 
Lars Ljung (S), ordförande miljö- och byggnadsnämnden § 38  
Axel Andersson (C), 1:e vice ordförande miljö- och byggnadsnämnden § 38 
Marcel van Luijn (M), 2:e vice ordförande miljö- och byggnadsnämnden § 38 

Justerare Carl Malgerud (M) med Staffan Larsson (C) som ersättare 

Justeringens plats och tid Digitalt 2025-03-10 
 

Underskrifter 
 Sekreterare ……………………………………………………………………………………………... 
 Anton Karlsson 

 Ordförande ……………………………………………………………………………………………... 
 Ilko Corkovic (S) 

 Justerare ……………………………………………………………………………………………… 
 Carl Malgerud (M) 

ANSLAGSBEVIS – anslås på kommunens digitala anslagstavla www.borgholm.se 
Protokollet anslås 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Innehållsförteckning: 

§ 32 Åkerboskolan 3 

§ 33 Uteserveringspolicy 2025/4 423 4 - 5 

§ 34 Motion (Marwin Johansson KD) Återvändarträff för de som har haft 
sin skolgång i kommunen 

2024/130 109 6 - 7 

§ 35 Motion (Marwin Johansson KD) Markera upp p-platser på torget 2024/152 109 8 - 9 

§ 36 Försäljning av kommunala bostadsrättslägenheter 2024/35 630 10 - 11 

§ 37 Utökning av fordonsparken för gata och park-Eldrivet arbetsfordon 2025/62 727 12 

§ 38 Uppföljnings- och avstämningsmöte miljö- och byggnadsnämnden 2023/22 012 13 - 16 

§ 39 Beslutsuppföljning mars 2025/57 17 

§ 40 Finansiering för Muddring Kårehamn 2025/47 825 18 - 19 

§ 41 Startbesked för investeringsåtgärder kvartal 2 2024/73 041 20 - 21 

§ 42 Uppföljnings- och avstämningsmöte Borgholm Energi AB  2023/24 012 22 - 23 

§ 43 Årsredovisning 2024 2023/45 041 24 - 25 

§ 44 Workshop för tillväxt 2025/64 000 26 
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Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 
     

Sida 2 (2) 
 

Dagens sammanträde 
Ordförande frågar arbetsutskottet om de vill besluta enligt förvaltningens förslag till beslut 
och finner att så är fallet. 

Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
• Miljö- och byggnadsförvaltningen 
• Tillväxtavdelningen 
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Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 
     

Sida 2 (2) 
 

• att man sedan utvärderar träffen och ser om det är något som man kan ha återkommande. 

Beslutsunderlag 
• Beslut Kommunfullmäktige 2024-10-14 § 138 
• Motion (Marwin Johansson KD) Återvändarträff de som har haft sin skolgång i 

kommunen, inkommen 2024-10-11 
 

Bedömning 
Att få fler att bosätta sig i kommunen är ett av våra mål som antagits av kommunfullmäktige i 
den nya tillväxtstrategin och vi måste därför intensifiera arbetet för att möjliggöra en ökad 
inflyttning.  

Kommunledningen anordnade en återvändarträff i december 2024, detta föll väl ut med ett 
tjugotal besökare. Träffen hölls denna gång i Stadshuset, men förvaltningen ser inga hinder 
för att den skulle kunna anordnas på andra platser i kommunen. Avsikten är att träffen 
inarbetas som en årligt återkommande tillställning för såväl återvändare som andra 
intresserade. 

Den 6 juni anordnas sedan flera år tillbaka en inflyttarträff på Borgholms slott för de som 
året/åren innan har flyttat till kommunen, och på träffen 2024 ändrades inriktningen så att 
även de som är intresserade av att flytta till kommunen är välkomna.  

Det planeras även att under större evenemang marknadsföra kommunen som en attraktiv 
plats att bo, leva och verka i. Under 2024 anordnas även öppna hus i våra skolor i syfte att 
marknadsföra dessa.  Motionens intentioner beaktas i alla delar som kommunen arbetar 
med, så som tex kommunikation, rekrytering, detaljplaner och näringslivsarbete.  

Vad gäller eventuella lotterier eller dylikt för att få fler att delta övervägs detta vid olika event 
och liknande. 

Dagens sammanträde 
Ordförande frågar arbetsutskottet om de vill besluta enligt förvaltningens förslag till beslut 
och finner att så är fallet. 

Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
• Förslagsställaren  
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Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 
     

Sida 2 (2) 
 

Dagens sammanträde 
Ordförande frågar arbetsutskottet om de vill besluta enligt förvaltningens förslag till beslut 
och finner att så är fallet. 

Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
• Förslagsställaren 
• Gata-parkchef 
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Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 
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Beslutet skickas till 
• Teknisk chef 
• Ekonomichef 
• Kommunchef 
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Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 
     

Sida 2 (4) 
 

inriktning på lantbruk är utlyst. Situationen kommer att följas noga, både ur arbetsmiljö- och 
verksamhetssynpunkt.  

På Byggenheten slutade en byggnadsinspektör vid årsskiftet, och GIS-
samordnare/strandskyddshandläggare slutar den siste oktober. Rekrytering pågår av en 
miljöhandläggare för strandskydd och förhandsbesked för bygglov. Tjänsten som GIS-
samordnare utlyses inom kort.  

1.2. Uppföljning av internkontroll 

 

• God hälsa och välbefinnande – mestadels uppfyllt 
• Anständiga arbetsvillkor och ekonomisk tillväxt – uppfyllt 
• Hållbar konsumtion och produktion – ej uppfyllt 
• Intern kontroll risker – arbete med förebyggande krishantering påbörjas 

i mars  
• Inköp och avtalstrohet – 84% 

 

1.3. Ekonomisk uppföljning 

Avvikelsen efter januari är +129 tkr, främst beroende på lägre kostnader för 
bostadsanpassning är budgeterat och något lägre interna intäkter än beräknat för 
bygglovsärenden. Årsprognosen är en budget i balans, baserat på förväntat lägre intäkter 
för miljö, men lägre kostnader för bygg. 
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Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 
     

Sida 3 (4) 
 

2. Iakttagelser och förändringar i omvärlden som kan påverka verksamheten: 

 Bygglov 

Räntesänkningar och dämpad inflation under året påverkade inte antalet inkommande 
bygglovsärenden nämnvärt. Däremot ökade antalet förfrågningar och rådgivningar, vilket 
kan indikera att ärendeingången kan komma att öka under 2025. 

Förvaltningen arbetade aktivt för att behålla kompetenser genom det ekonomiska 
omställningsarbetet inför 2024. Flera effektiviseringar i ärendehanteringen har också 
genomförts under året och planeras för 2025. Bedömningen är därför att en måttlig ökning 
av bygglovsärenden ska kunna hanteras med befintliga resurser. 

Ett samverkansavtal kommer att tecknas med Mörbylånga kommun för GIS och kart- och 
mättjänster, för ökad effektivitet och minskad sårbarhet vid personalomsättning. 

Miljö-och hälsoskydd 

Med det nya arbetssättet för tillsyn av enskilda avlopp som införs 2025 förväntas en 
ökning av ansökningar, efter utskick till fastighetsägare i april och november. Antalet 
tillståndsansökningar halverades under 2024, samtidigt som två nya medarbetare 
anställdes. Bedömningen är därför att ökningen ska kunna hanteras med befintliga 
resurser. Införandet av ett nytt ärendehanteringssystem under andra halvan av året, jämte 
den omfördelning av arbetsuppgifter som gjorts, förväntas också öka effektiviteten i 
ärendehandläggningen och minska administrationen. 

Under 2025 kommer ett samverkansavtal med Mörbylånga kommun att tas fram för 
handläggning av ärenden inom miljö- och hälsoskydd och livsmedel. Detta minskar 
sårbarheten vid personalomsättning och frånvaro, och ökar likabedömningen i ärendena 
mellan kommunerna. I förlängningen är det tänkt att övriga kommuner i länet också kan 
ansluta till avtalet. 

Ett samverkansavtal har tecknats med Kalmar kommun för serveringstillstånd, 1/4-31/12. 
Samarbetet utvärderas under året för eventuell fortsättning. 

3. Lägesrapportering av större projekt 

Fortsatt effektivisering av ärendehanteringen, genom: 
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Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 
     

Sida 4 (4) 
 

• arbete med införandet av det nya ärendehanteringssystemet för miljö- och 
hälsoskydd  

• arbete med införandet av ett ännu mera automatiserat system för 
bygglovsärenden 

• arbete med tillsyn av enskilda avlopp enligt det nya arbetssättet, utskick till 
fastigheter i Bödakanalens avrinningsområde planeras till april 

• framtagande av samverkansavtal med Mörbylånga kommun för miljö- och 
hälsoskyddsärenden 

• samverkansavtal med Mörbylånga kommun för GIS-, kart-och mätärenden 
• nämndens antagande 2025-01-22 av Tillsynsplan för strandskydd och den 

byggda miljön 2025–2027, med prioriteringsordning, mål och aktiviteter för 
tillsynen 

4. Nämndens/bolagets återkoppling och medskick till kommunstyrelsen 

Nämndens verksamhet är till stora delar mycket konjunkturkänslig, vilket kan öka eller 
minska ärendeinflödet snabbt. Det är också många, för kommunen viktiga verksamheter, 
som är beroende av att nämndens ärendehandläggning är snabb, effektiv och 
ändamålsenlig, exempelvis bygg- och anläggningsföretag, livsmedelsproducenter och 
restauranger. Nämnden gjorde inför 2024 ett stort ekonomiskt omställningsarbete och har 
fortsatt att arbeta mycket aktivt med effektivisering av ärendehanteringen under året, vilket 
ger effekt också under 2025. 

Genom detta kan förvaltningen åstadkomma samma resultat med mindre resurser. 
Personalomsättningen har dock varit hög det senaste halvåret, vilket gör verksamheterna 
sårbara. Vakanser som uppstår behöver återbesättas snarast. 

Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 
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Konsekvensanalys 
Kårehamn Offshore som transporterar tekniker till vindkraftverken utanför Kårehamn har 
påtalat att muddring av hamninloppet är nödvändig för att kunna bedriva verksamheten. 
Företaget har meddelat att man har haft grundstötningar vi angöring av hamnen. 
Hamninloppet behöver därför muddras. Hamnen används även för såväl fiskebåtar som 
fritidsbåtar. 

Dagens sammanträde 
Ordförande frågar arbetsutskottet om de vill besluta enligt förvaltningens förslag till beslut 
och finner att så är fallet. 

Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
• Kommunstyrelsen 
• Ekonomiavdelningen 
• Teknisk chef 
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Se månadsuppföljning januari.  

2. Iakttagelser och förändringar i omvärlden som kan påverka verksamheten:  

KKV, Beredskapsåtgärder, NIS 2 direktivet, Investeringsklimat (inflation, räntor etcetera). 

3. Lägesrapportering av större projekt 

Kårehamn etapp 2, och 3. Böda/Byxelkrok, Mörbylånga Sigfreidslinjen & Sydöstra delen av 
kommunen, projekt nya intaget till Borgholms reningsverk, externslammottagningen. 

4. Nämndens/bolagets återkoppling och medskick till kommunstyrelsen 

Stora investeringsbehov och enligt senast beslutad Affärsplan 2025-2028, 760 miljoner 
kronor. Egenfinansiering 297 miljoner kronor. Lån 395 miljoner kronor.    

Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 
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- Komplettera med nedskrivning och summa under kapitlet Ekonomisk analys 

De påtalar också att de vill föreslå kommunstyrelsen att överlämna årsredovisning 2024 till 
kommunens revisorer och att paragrafen ska justeras omedelbart. Ordförande frågar 
arbetsutskottet om de vill besluta enligt förvaltningens förslag till beslut, med justeringar som 
nämnts ovan, och finner att så är fallet. 

Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
• Kommunstyrelsen 
• Ekonomiavdelning 
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Detta dokument är elektroniskt signerat enligt EU:s förordning eIDAS och 
utgör en avancerad elektronisk underskrift och är juridiskt bindande.

Kommunstyrelsens ordförande: Ilko Corkovic

Kommunsekreterare: Anton Karlsson

2:e vice ordförande: Carl Malgerud
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